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ODRŽANA 6. SREDIŠNJA KONFERENCIJA O ODRŽIVOJ GRADNJI

PRIPREMILA:
Anđela Bogdan

Dekarbonizacija 
sektora zgradarstva

Hrvatski savjet za zelenu gradnju organizirao je šestu Središnju 
konferenciju o održivoj gradnji koja je održana 15. studenoga 
2023. u hotelu Sheraton, u Zagrebu. Na konferenciji je održana 
panel-rasprava Dekarbonizacija građevinskog sektora u Republici 
Hrvatskoj, na kojoj su predstavnici vodećih tvrtki iz građevinarstva 
predstavili svoje održive strategije.

Ovogodišnja konferencija okupila je 
više od tisuću stručnjaka na jednome 
mjestu: inženjere različitih tehničkih 
struka, projektante, investitore, proi-
zvođače građevnoga materijala, ban-
kare, predstavnike energetskih tvrtki, 
predstavnike akademske zajednice te 
jedinica lokalne i regionalne samou-
prave, državne dužnosnike i predstav-
nike nadležnih ministarstava, vlasnike 
nekretnina te mnoge druge. Na skupu 
su obrađene važne teme poput EU-a i 
nacionalne direktive u području gradi-
teljstva, dekarbonizacije sektora zgra-
darstva, kružnoga gospodarstva i kli-
matskih promjena, održivih proizvoda i 

prakse, a nailaze na različite prepreke 
povezane s građevinskim procesima, 
pravnim pitanjima, korporativnim cilje-
vima, IT pitanjima povezanima s digita-
lizacijom i ljudskim čimbenicima.

Julija Škoro i Mateo Kozić, predstavnici 
tvrtke Holcim Hrvatska 

Američko veleposlanstvo pozvalo je 
Arlena Stawasza iz tvrtke Gensler. koji 
je održao zanimljivo predavanje na 
temu “Regenerative design: Mitigating 
climate risk + Carbon reduction“. Gen-
sler jest globalna tvrtka za arhitekturu, 
projektiranje i planiranje projekata s 
53 lokacije i više od 7000 zaposlenih 
stručnjaka umreženih diljem Amerike, 
Europe, Kine, Azije i Pacifika te Bliskog 
istoka.
Prof. emer. dr. art. Nenad Fabijanić odr-
žao je zanimljivo izlaganje na temu “Ar-
hitekt neodrživa osobnost?!“. Prof. dr. 
sc. Krešimir Rogina pokušao je odgo-
voriti na pitanje postoji li arhitektonski 
DNK.
U sklopu programa bila je održana pa-
nel-rasprava pod nazivom “Dekarboni-

tehnologija u graditeljstvu, DGNB – ra-
zvoja i implementacije certifikata u RH 
te smanjenja emisija ugljikova dioksida 
financiranjem održivih projekata.
Nakon svečanog otvorenja skupa te 
uvodnoga obraćanja domaćina, par-
tnera i pokrovitelja uslijedilo je nekoliko 
zanimljivih prezentacija te panel-dis-
kusija. Holcim Hrvatska omogućio je 
sudjelovanje stručnjakinje Agnes Pe-
tit, koja je održala predavanje na temu 
“Braking down barriers for sustainable 
solutions in the construction indu-
stry: an entrepreneur perspective“. U 
prezentaciji je posebnu pozornost po-
svetila onima koji žele usvojiti održive 
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zacija građevinskog sektora u Republici 
Hrvatskoj“, u sklopu koje su predstavni-
ci vodećih tvrtki iz građevinskoga sek-
tora prezentirali svoje održive strategi-
je. Moderator rasprave bio je izv. prof. 
dr. sc. Bojan Milovanović s Građevin-
skog fakulteta Sveučilišta u Zagrebu.
Potom je uslijedio zanimljiv razgovor 
o zelenim certifikatima na hrvatskome 
tržištu pod nazivom “DGNB & ESG za-
štita okoliša ili izvrsna investicijska pri-
lika?“. ESG jest akronim sastavljen od 
početnih slova riječi Enviromental, Social 
and Governance (okolišno, društveno i 
korporativno upravljanje) te označava 
tri ključna čimbenika koja bi trebalo 
uzimati u obzir prilikom mjerenja održi-
vosti, etičnosti i društveno odgovornog 
poslovanja pojedine tvrtke ili investici-
je. Primjeri takvoga poslovanja uključu-
ju analizu toga kako se pojedina tvrtka 
nosi s klimatskim promjenama, kakav 
je odnos prema zaposlenima, kako se 
ponaša prema svojim klijentima i do-
bavljačima, kakva je korporativna kul-
tura i upravljanje te slično. Razgovor je 
vodio Marko Markić, voditelj programa 
certificiranja uime Hrvatskog savjeta 
za zelenu gradnju, a sugovornik je bila 
Vlasta Zanki, DGNB konzultantica.
Stručnjaci iz područja energetske ob-
nove sudjelovali su na panelu “EPBD 

& energetska obnova zgrada“, koji je 
moderirala Vedrana Likan, direktorica 
tvrtke Colliers. Na njemu su se okupili 
vodeći arhitekti, investitori, developeri, 
bankari i predstavnici lokalne samo-
uprave, koji su razgovarali na temu 
održivosti i otpornosti projekata u po-
dručju urbanizma i arhitekture. EPBD 

jest kratica za Energy Performance of 
Buildings Directive, odnosno za Direkti-
vu o energetskom svojstvu zgrade. Cilj 
revizije te direktive jest ubrzati napore 
u sklopu tzv. vala obnove, Renovation 
Wave, kako bi se udvostručila godišnja 
stopa obnove do 2030. i preusmjerila 
na dekarbonizirane zgrade. Prijedlo-
gom se težište stavlja na rješavanje 
najlošijih zgrada s najvećim potenci-
jalom i najisplativijom obnovom. Taj 
se prioritet odražava uvođenjem mi-
nimalnih standarda energetske učin-
kovitosti (MEPS) koji zahtijevaju da se 
nestambene i javne zgrade energet-
skog razreda G renoviraju i nadogra-
de u razred F do 2027. i razred E do 
2030., odnosno rok je tri godine dulji 
za stambene zgrade. Osim ubrzanja 
obnove prijedlog EPBD-a zabranjuje 
financijske poticaje za kotlove na fo-
silna goriva od 2027.
Konferencija je održana pod posebnim 
pokroviteljstvom Zorana Milanovića, 
predsjednika Republike Hrvatske, uz 
podršku velikoga broja partnera i po-
krovitelja.

Fotografije: 
HSZG

Zajednička fotografija sudionika panel rasprave 

Građevinske tvrtke predstavile su svoje proizvode u izložbenom prostoru


